
SAMLET OVERSIKT OVER MERKNADER VED ALLE HØRINGER AV KOMMUNEPLANENS AREALDEL 2016-2027 NLK
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Nr Merknad fra Tema Dato Jour-

naln

Vurdering/ kommentar til innspillet

VARSEL OM OPPSTART OG PLANPROGRAM 23.04.2009

Lillehammer 

kommune

20.05.2009 30

Bergvesenet 03.06.2009 31

Statens vegvesen 03.06.2009 32

Norges vassdrags- og 

energiverk

10.06.2009 33

VEDTAK PLANPROGRAM 16.12.2009

1. GANGS HØRING OG OFFENTLIG ETTERSYN 17.12.2010 - 01.03.2011

Forsvarsbygg 24.01.2011 76

Trond Mæhlum Bebyggelsesplan Øvre Svartvatn - rette 

opp feil planavgrensning, videreføres.

27.01.2011 77 Rettet opp.

Odd Ivar Engevold, 

Osvald Westli, 

Hjalmar Nereng, Odd 

Ruud, Astrid Ruud

Reguleringsplan Geitlia/ Munkhatten. 

Ønsker at planen videreføres (tas med i 

Synnfjell syd)

03.02.2011 78 Gjelder kommunedelplan for Synnfjell syd.

Anders Sæter Hytteområde Nordsinni østås 

(Mjellvatnet). Tidligere bebyggelsesplan 

for Liseth seter

11.02.2011 79 Ikke tatt med videre.

Jeanette og Hallgrim 

Ulsaker

Hytteområde Røste i Synnfjell syd. Gjort 

forberedelser av planarbeid.

15.02.2011 81 Foreslått som LNF-B-område.

Direktoratet for 

mineralforvaltning

17.02.2011 84

Bjørn Ruud Avgrensning av Ullsjømyra hensynssone 

til Lundelva. Nydyrket seter innenfor 

(godkjent '97)

16.02.2011 86 Hensynssone endret.

Jørgen Bratlien Nylen - ønske om ikke ytterligere 

fritidsbebyggelse. Også innspill til 

kommunedelplan for Synnfjell øst.

20.01.2011 87 Gjelder kommunedelplan for Synnfjell øst.

Dal og Granvang 

Turistlag

Ønsker at bebyggelsesplaner sør for fv. 

skal gjelde videre i Synnfjell syd.

22.02.2011 89 Bebyggelsesplaner sør for fv. oppheves, to påbegynte hytteområder 

foreslås som LNF-B-områder.

Olaf Lunde-Fossum, 

Marie-Anne Lier og 

Bjørn Volehaugen

Avgrensning Langhaugen. Ift avgrensning 

hensynssone felles planlegging.

23.02.2011 90 Gjelder kommunedelplan for Synnfjell syd.

Statens vegvesen 92

Jakob Hjelpestein 

Lunde

Hensynssone og utvidelse av Kjølsjøen 

hyttefelt. Ønsker hele teigen utenfor 

hensynssona og tilrettelegging for 

utvidelse av nåværende hyttefelt.

25.02.2011 93 Foreslått utvidelsesområdere ved Kjøsjøen. Hensynssone som 

omtalt ikke lenger aktuelt.

Svein Olav og Harald 

Øystein Tollefsrud

Hensynssone Ullsjømyra - avgrensning. 

Ønsker avgrensning ihht inngjerdet skog 

og dyrket mark.

01.02.2011 94 Hensynssone som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt.

Johan Stadsvoll Hensynssone Ullsjømyra - avgrensning og 

retningslinjer

25.02.2011 95 Hensynssone som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt.

Knut Torgeir Blystad Område for fritidsbebyggelse - Aust-

Torpa

26.02.2011 96 Ikke tatt med videre.

Tom Runar Nordeng Område for kurssenter/ utleiehytter - 

Nordsinni østås

27.02.2011 97 Ikke tatt med videre.



Hugulia grunneierlag Hensynssone for felles planlegging og 

sammenhengende naturområde. Ønsker 

større område for planlegging.

28.02.2011 98 Hensynssone som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt. Gjelder 

kommunedelplan for Synnfjell syd.

Werner Sveum Spredt boligbebyggelse også i Skartlia, 

Område for fritidsbebyggelse - 

Skartlibygda

26.02.2011 99 Ikke tatt med videre.

Sylvia og Svein 

Grønvold

Hensynssone Ullsjømyra - avgrensning og 

retningslinjer. Område vest for Vest-

Torprunden.

22.02.2011 100 Hensynssone som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt.

Jan Erik Grønvold, 

Erik Smedsrud, 

Gunda K Lybæk, 

Karstein Bekkevoll 

og Odvin Vestli

Hensynssone Ullsjømyra - avgrensning 28.02.2011 101 Hensynssone som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt.

Per Olav Fredlund Område for fritidsbebyggelse - 

Ullsakhaugen

25.02.2011 103 Ikke tatt med videre.

Grethe E Sterud og 

Per Erik Stutlien

Hensynssone Ullsjøen - avgrensning 27.02.2011 104 Hensynssone som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt.

Grethe E Sterud og 

Per Erik Stutlien

Sone større sammenhengende 

naturområder - avgrensning

27.02.2011 105 Hensynssone som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt.

Synnadalen 

hytteeierlag

Diverse kommentarer 28.02.2011 106 Gjelder kommunedelplan for Synnfjell øst.

Synnfjell Dokksfløy 

Utmarkslag v/ 

Arnstein Klemoen

Føringer for revisjon av kommunedelplan 

for Synnfjell øst.

27.02.2011 107 Gjelder kommunedelplan for Synnfjell øst.

Per Erik Stutlien, Per 

Olav Fredlund, Per 

Norodd Harstad m.fl.

Ønsker LNF-B område på Vest-Torpa 17.02.2011 108 Ikke tatt med videre.

Arne Ulsaker 

Ødegård

Hensynssone Ullsjømyra - avgrensning, 

planer om utleiehytter i bygda (nord for 

fv.) og ved Hyrningstjern (innenfor 

hensynssone for større, 

sammenhengende naturområder).

26.02.2011 109 Hensynssone som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt.

Valdresbanen v/ 

Margit Rognerud

Jernbane er ikke omtalt under veger og 

kommunikasjoner. Igjen aktuelt med 

tømmertransport på bane.

28.02.2011 110 Jernbanen omtalt i planbeskrivelse og fokusområde Dokka.

Jarle Chr. Gjerdalen Område for spredt boligbygging i Nord-

Torpa

28.02.2011 112 Ikke tatt med videre.

Forum for Natur og 

Friluftsliv i Oppland

Hensynssoner - handlingsplaner for 

kartlegging/ utredning av viktige deler. 

Legge til rette for muligheter for 

friluftsliv, forpliktelse ihht klima- og 

energiplan, fremtidig utbygging i 

tilknytning til eksisterende.

28.02.2011 113 Tatt til etterretning.

Nordre Land 

Senterparti

Hensynssoner og spredt bebyggelse 24.02.2011 115 Hensynssoner som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt. Spredt 

bebyggelse er ivaretatt ved LNF-B områder og retningslinjer for 

dispensasjonsbehandling.

Tor Erik Låksrud Ønsker hyttefelt nord for Svartvatnet 01.03.2011 116 Ikke tatt med videre.

Tore Kinn Ønsker hensyntatt reetablering av 

seterhus Kinnsdokka.

01.03.2011 117 Ikke vurdert.

Knut A Kind Hytteområder i Synnfjell syd - utvidelse 

av sona for felles planlegging

28.02.2011 118 Ikke tatt med videre. Gjelder kommunedelplan for Synnfjell syd.

Ingun Th. Braanaas 

og Knut Finstad

Hensynssone - begrunnelse - Veståsen 28.02.2011 119 Hensynssoner som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt.



Nordre Land 

Sosialistisk 

Venstreparti

Diverse samfunnsdel og hensynssoner og 

videre utbygging

28.02.2011 120 Hensynssoner som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt.

Aksjøområdets 

utmarkslag

Videreføring av tidligere planer. Omtale 

av Aksjøområdet konkret i planen 

(tekstforslag).

28.02.2011 121 Tatt til etterretning.

Grunneiere i 

Vestergarda

Bruk av hensynssoner og grunnlag for 

Vestergarda. I tillegg konkrete innspill fra 

fire grunneiere: Martin Synstelien; 

Fritidsbebyggelse i område nord for 

Oalen. Henviser til tidligere innsendt 

innspill og kartskisse. Hermann 

Schjørlien; Ønsker område til 

fritidsbebyggelse. Viser til tidligere 

innsendt innspill og kartskisse. Vegard 

Jøranlid; Området syd for Klauvsjøen til 

fritidsbebyggelse. Vedlagt og tidligere 

innsendt kartskisse. Tore Jøranlid; 

Friluftsaktiviteter og turisme tilknyttet 

Ørkemarka. Areal innregulert til 

fritidsbebyggelse: fra Klauvsjøbekken i 

sør til store Rakaslyngen i nord og inn 

mot grensa til Etnedal i vest. Se vedlagt 

kartutsnitt.

26.02.2011 122 Hensynssoner som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt. Innspill på 

fritidsbebyggelse er ikke tatt med videre.

Anne O Marstein 28.02.2011 123

Oppland 

fylkeskommune

01.03.2011 124

Målfrid A og Svein 

Rønningen

Hensynssoner 28.02.2011

125

Hensynssoner som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt.

Norges vassdrags- og 

energiverk

01.03.2011

126

R9 i Synnfjell Øst Område for fritidsbebyggelse utenfor 

plangrensa til kommunedelplanen

28.02.2011

128

Vurdert i kommunedelplan for Synnfjell øst.

Fylkesmannen i 

Oppland

01.03.2011

129

Nedre Esbjug gård 

ANS

Masseuttak (reg.plan), areal til g/s-veg, 

spredt bolig

01.03.2011

130

Ikke tatt med videre.

Faglagene i 

landbruket

Diverse 08.03.2011

131

Norsk Post- og 

Kommunikasjonsfor

bund

Planlegging i Synnfjell syd 08.03.2011 132 Gjelder kommunedelplan for Synnfjell syd.

Huldreheimen AS Hensynssone Synnfjell øst 11.03.2011 135 Hensynssoner som tidligere foreslått ikke lenger aktuelt. Gjelder 

kommunedelplan Synnfjell øst.

Nordre Land 

Arbeiderparti

Diverse 07.03.2011 136

Komp.gruppe for UU Universell utforming i planen 15.03.2011 137

Ivaretatt.

Alf Midtbøen Hyttetomter 24.03.2011 139 Ikke tatt med videre.

Kistefos Diverse 28.03.2011 140

2. GANGS HØRING OG OFFENTLIG ETTERSYN 10.07.2014 - 01.10.2014

Frank Røste Boligtomter Øvergjøvik

28.08.2014

170 Foreslått LNF-B område for boligbebyggelse. Avgrenset etter KU.



Jernbanegata 1 

Eiendom (Coop)

COOP Dokka - utvidelsesmuligheter/ 

arealdisponering parkering - 

skysstasjonen

18.09.2014

171

Konkrete tanker om utvidelse av COOP-eiendommen bør vurderes 

opp mot parkeringsløsninger/ -behov og lokalisering av 

skysstasjonen. Valgene som gjøres her vil også få konsekvenser for 

arealdisponeringene i stasjonsområdet.

Statens vegvesen

1)Støysonekart - grovt og lite leselig for 

kommuneplanen - bør også skille mellom 

gul og rød støysone. Ok for detaljkart for 

Dokka. 2)Planbestemmelse B12 om skilt- 

og reklameinnretninger ikke 

uttømmende. Viser til 

"reklameparagrafen" § 33 i vegloven, 

samt håndbok V323. For regelverk 

angående offentlig trafikkskilt, 

vegoppmerking og trafikklys vises det til 

bestemmelsene i skiltforskriften. 

3)Savner konkret vurdering av 

trafikksikker skoleveg for den enkelte 

byggeområder i KU. Bør innarbeides 

rekkefølgebestemmelser som sikrer trygg 

skoleveg før områdene tas i bruk. 4)G/s-

veger bør vises som hhv eksist. og 

fremtidige g/s-veger der dette er aktuelt. 

Fremtidige traseer må 

konsekvensutredes. Dokka 

tegnforklaring: stier . Der dette er g/s-veg 

langs offentlig veg må arealformål og 

tegnforklaring rettes til riktig sosi-kode. 

5) Bruk riktig sosi-kode for eksist. og 

framtidige veger. 6)Bruer til 

Døhlsholmen: Gangbruer - riktig 

arealformål? Vises som kjøreveg i kartet. 

7) Områder hvor direkte adkomst til fv. 

18.06.2014

172

Tas til etterretning og innarbeides der det er behov.

Inger Lise og Einar 

Østdahl Boligtomter Dokka

24.09.2014

173

Ikke tatt med videre med bakgrunn i at arealbehov for boliger er 

oppfylt i andre deler av planen.

Jernbaneverket 24.09.2014 174

Landsbylauget

1)Tilrettelegging for videre handels- og 

servicevirksomhet i de gamle husene i 

Storgata - regelverk for 

tilpasninger/tilbygg må være fleksible, og 

tillate påbygg "bakover" på tomtene, 

uten at fasaden mot Storgata endres. 

2)Grøntområde mellom Storgt. 39 og 41 

(tidl. kinotavla) bør opparbeides. 

3)Boligene nærmest Bergfoss bør også 

ha kombinert formål som resten av 

sentrum. 4)Ønsker ikke permanent 

gågate i Storgata. 5)Utforming av 

fartshumpene bør vurderes - bratte. 

6)Stasjonsvegen bør legges om 

tilsvarende forslaget i forprosjekt Dokka 

kulturstasjon - skysstasjon flyttes til 

stasjonsbygningen, frigjøre areal til 

næring og bolig. 7)Kombinert bruk på 

"gamle Dokka bruk" - næring/bolig. 

8)Ønsker næringsformål på 

Holmenjordet - flyttng av foreslått 

gangveg over jordet langs Jevnakervegen 

til gangbru. Området skal ikke utnyttes 

før annet areal er brukt. 9)Parkering i 

Storgata må opprettholdes som i dag 

eller økes. Mulighet for parkering i 

bakgårdene. Utforming av veg/parkering 

med lavere kantstein, unngå høye, 

24.09.2014

175

1) Planforslaget ivaretar dette 2) Detaljeringsgraden på arealdelen 

gjør at dette ikke ligger inne, men vil være aktuelt ved 

områdereguleringsplan. 3) Innspillet konsekvensutredes og evt tas 

inn som kombinert formål  4) Ikke relevant her. 5) Ikke relevant her. 

6) Omlegging av stasjonsvegen og flytting av skysstasjonen 

vurderes. 7. Kombinert bruke på Dokka Bruk øker fleksibiliteten, 

men en sikrer ikke arealet til offentlig formål.  8) Behov for nytt 

næringsareal tilsier ikke at det er nødvendig å ta i bruk 

Holmenjordet nå. Gangvegen justeres. 9) Prinsippielt er det ønskelig 

med parkering utenfor sentrumskjernen og mest mulig bilfritt 

innenfor. Dette detaljplanlegges i områdereguleringsplan. 10) 

Forslag til justerte skiltbestemmelser blir lagt inn til neste 

høringsrunde



Norges vassdrags- og 

energiverk

1)Retngslinjer har endret navn til NVE 

2/2011 Flaum og skredfare i arealplanar. 

Se side 10 i planbestemmelsene. Bør 

henvises til nye retningslinjer. 2)Usikker 

på bruk av temakart og henvisning til 

dette i planbestemmelsene. Dette bør 

rettes opp. 3)Nye aktsomhetskart for 

jord- og flomskred bør tas inn som tema.

24.09.2014 176

Tas til etterretning og innarbeides der det er behov.

Hestekind Eiendom 

AS

Maxbo Dokka - ønsker møte for å 

diskutere hva planforslaget innebærer. 

Eiendommen er foreslått som offentlig/ 

privat tjenesteyting.

25.09.2014 177

Viken skog SA

Ønsker heving av totalareal for 

skogshusvære og gjeterbu til 80 m2, med 

bakgrunn i de funksjonene et slik sted 

skal fylle: Hvile-, pauserom, tørkerom, 

kjøkkenfasiliteter, sanitærfasiliteter, 

soveareal, adskilt oppbevaring av olje og 

bensin, bygningsdel for enkle 

reparasjoner, lagring av brannfarlige 

væsker og lagerrom for maskiner/ 

redskaper.

12.09.2014 178

Rådmannen vurderer at innspillet bør kunne tas inn. Samtidig bør 

det lages noen retningslinjer / krav som skal være oppfylt før en kan 

tillate bygging av skogshusvær / gjeterbu. Kriterier her kan være for 

eksempel minstekrav til skogareal og reiseavstand fra hovedbølet.

Synnadalen hyttelag

Generelt om ivaretakelse av grønne 

verdier, og bekymring for eksitensiv 

utnyttelse, spesielt i fjellområdene. 

Påpeker kommunens ansvar som 

tilsynsmyndighet, og at det krever mer 

ressurser til veiledning og tilsyn å følge 

opp nye planer.

29.09.2014 179

Tas til etterretning

Åse Gjefle og Finn A 

Gillebo

Positive til planforslaget som berører 

Gjefle grustak. Ønsker revisjon av 

nåværende reguleringsplan for å 

tilrettelegge for ny bruk. 100 daa 

næringsareal og 3 boligtomter (1 i sør og 

2 i nord).

26.09.2014 180

Innspillet er i hovedsak i tråd med høringsutkastet. Det er i 

utgangspunktet lite ønskelig med flere boligertomter inntil 

næringsområdet, men innspillet vurderes.

Kistefos Træsliberi 

AS

1)Ønsker ytterligere begrensning av 

hensynssoner som berører selskapets 

eiendommer. 2)Ønsker at det avsettes 

områder for utbygging av boliger og 

fritidsbebyggelse a) utvidelse av 

boligområdet i Kverndalskroken, b) ny 

fritidsbebyggelse eller LNF-B 

Fritidsbebyggelse i områdene 

Flatlandstjern og Kjølsjøen. 3)Ber om et 

møte for å drøfte selskapets planer. 

Tillegg til uttalelsen er to kart over 

områdene ved Brandtjern og Kjølsjøen.

26.09.2014 181

1) For å kunne begrense hensynssonene må det komme konkrete 

innspill på den enkelte hensynssone og evt hva en mener ikke er 

korrekt.  2) Det er åpnet for ny reguleringsplan for hyttebygging ved 

Rishaugen som bla omfatter Kistefos. Det legges også inn en 

mulighet ved Kjølsjøen. Utbygging av boliger i Kverndalskroken 

ligger også inne gjennom utarbeiding av reguleringsplan



Inger Marie og Arvid 

Bardalen

Ønsker ikke fortetting/ utvidelse av 

hyttebebyggelse på eiendommen gnr. 13 

bnr. 2 (Aksjøen-Rundtjern FH3).

30.09.2014 182

Arealene mellom de eksisterende reguleringsplanene Aksjøen-

Rundtjenn og Øvre Svartvatnet tas ut. Det åpnes i stedet opp for 

fortetting av eksisterende reguleringsplaner.

Svein Ottar Jøranli

Snauhaugområdet - ønsker areal inn som 

nytt område for fritidsbolig på 

eiendommen Bakken.

30.09.2014 183

Det er åpnet for fritidsbebyggels ved Snauhaug. Dette anses som et 

tilstrekkelig tilbud i dette område. 

Rognerud m.fl.

Vinjarmoen motorbane - etterlyser 

konsekvensutredning for området med 

hensyn til bruk og støy, alternativ bruk 

som næringsareal. Viser til målinger 

utført august 2014 og rapport fra 

Gjøvikregionen HMT. Ber om nøye 

vurdering av motorbanens fremtid.

26.09.2014 184

Vurderinger av Vinjarmoen må gjøres i lys av støymålinger og 

alternativ bruk. Gjennom områdereguleringsplan for området må 

en se på tiltak som kan fungere for å avdempe støyplagen.

Nordre Land 

Senterparti

1)Mener planperioden bør endres til å 

vare i 8 år fra 2014-2022. 2)Skriftlig 

tibakemelding til de som hadde innspill 

ved forrige høringsrunde. 3)Området 

rundt Gry på Østsinniåsen legges ut til 

boligbebyggelse.  6)R11: Stryke nest siste 

setning. Forslag til ny setning: Fradeling 

av enkeltvis utbygde tomter til 

fritidsformål kan godkjennes i spesielle 

tilfeller, og når vikårene i avsnitt R12 er 

oppfylt. 7)I B31 og B32 økes maks 

bebygd areal T-BYA til 50m2 pluss uthus. 

8)Ønsker byggegrense til vassdrag endret 

fra 100 til 50 m. 5) Tonvegen utbedres 

slik at en blir hovedadkomst til Land 

museum. 

30.09.2014 185

1) Det skal være en langsiktighet i den overordnede planleggingen, 

det er ikke til hinder for justeringer innenfor planperioden. 2) 

Skriftlig tilbakemelding gitt nå til de som hadde 

omdisponeringsinnspill i forrige runde. 3) Forslaget er sendt til 

grunneier uten at det er kommet tilbakemelding på dette. 

Rådmannen vurderer derfor at arealet ikke bør legges inn. 6) 

Rådmannen mener det ikke bør åpnes for å gi dispensasjon til 

bygging av hytter utenfor regulert område og LNF-B områder. 7) 

Dette er vurdert i pkt 10 Viken skog. 8) Rådmannen vurderer at en 

byggegrense på 100 meter til vassdrag er viktig for å unngå at 

allmennhetens tilgang og ferdsel langs  vann og vassdrag begrenses. 

Reduseres byggegrensen til 50 meter er dette så nært vannlinja at 

det vil bli oppfattet som "privat område"5) Tonvegen vurderes å 

være for bratt til å bli en god adkomstveg til museet. Det er få 

muligheter til å gjøre denne vegen vesentlig bedre.

Dokka Farge og miljø 30.09.2014 186

Land hundeklubb 01.10.2014 187

Kistefos Træsliberi 30.09.2014 188



Bygdelista

1)Ønsker flere LNF-B områder; i 

Østsinniåsen, Øvre Nordsinni, Nordsinni 

vestside og Nordbygda i Nord-Torpa. 

2)Næringsarealer i Torpa; videreføre 

næringsarealer ved Torpa sag og på 

strekningen mellom Elverom og Veisten. 

3)Mener det er feil å argumentere mot 

etablering av boliger der det er 

trafikkfarlige veger mellom bolig og skole 

eller bolig og nærmeste bussholdeplass. 

Det er vegeiers og vegmyndighets ansvar 

å iverksette tiltak for å bedre 

trafikksikkerheten. Ønsker å stryke 

avsnittene med denne argumentasjonen.

29.09.2014 189

1) Rådmannen vurderer at det bør være et reelt ønske fra grunneier 

om LNF-B områder. Hvis ikke vil områdene i liten grad "treffe" der 

folk ønsker å bygge. I og med at omfanget av spredt boligbygging er 

så lite vurderes det at det er mer hensiktsmessig å ta dette som 

dispensasjonssaker og ta vurderingene iht retningslinjene til 

boligbygging i LNF. 2) Ønsket om næringsarealer er i tråd med 

planforslaget. Rådmannen vil gjøre en nærmere vurdering av 

mulighetene for å opprettholde næringsarealet ved Åmot. 3) 

Trafikksikkerhet skal vurderes i alle saker der det søkes om 

etablering av nye boliger.

Jakob H. Lunde

Ønsker å videreføre tidligere innspill 

angående utvidelse av hyttefelt ved 

Kjølsjøen. Ber om ny vurdering.

30.09.2014 190

Det vil bli sett på et område for utvidelse av eksisterende 

reguleringsplan ved Kjølsjøen

Gjerdalen 

Entreprenør

Ønsker å videreføre tidligere planer om 

salg av tomter ved Tverrelva. Ønsker 9 

tomter - de 4 gjenværende fra tidligere 

bebyggelsesplan, og 5 nye. Kartvedlegg 

med forslag om plassering.

01.10.2014 191

Det er en eksisterende bebyggelsesplan for Tverrelva. Planen er 

foreslått opphevet, men gjennom LNF-B område åpnes det opp for 

å bygge inntil 3 hytter innenfor den delen av planområdet som er 

tatt i bruk. Ut fra innspillet og egnetheten i området vil Rådmannen 

vurdere om antallet nye hytter kan økes noe.  

Rolf Chr. Heiberg

Ønsker at del av eiendommen mellom 

fv.33 og Nordligata vurderes om 

boligformål. Denne del av eiendommen 

har liten nytteverdi som landbruksareal.

29.09.2014 192

Rådmannen mener det er viktig å ikke legge ut areal til flere boliger 

/ leilgheter enn det er behov for i planperioden. Det er åpnet for 

rekkehus / tomannsboliger  i B13 og B14. I tillegg til de andre 

arealene for boliger og leiligheter mener Rådmannen dette er 

tilstrekkelig. De foreslåtte arealene kan være aktuelle ved rullering 

av arealdelen. Innspillet foreslås derfor ikke tatt inn. 

Huspartner AS

Ønsker at det tas med et større område i 

tilknytning til foreslått boligområde B13 

Torstumoen. Skisserer to alternativer -1 

og 2 rekker ekstra. Mener det bør 

tilrettelegges for rekkehus/ 

tomannsboliger.

29.09.2014 193 Henv. til forrige

Terje Lindalen

Vinjarmoen travbane - på samme areal 

som Vinjarmoen motorbane. Travbanen 

er ikke nevnt i planen, og det bed om den 

blir ivaretatt på samme måte.

02.10.2014 194

Dette tas inni planen

Tore Jøranlid 02.10.2014 195



Direktoratet for 

mineralforvaltning

1)Positivt at etterbruken av Gjefle 

grustak (N3) foreslås endret fra 

boligformål til næringsformål slik at 

forekomsten kan utnyttes best mulig. 

2)Fremtidig boligområde B14 nært 

Snertinn/Jettestuen massetak (M2): 

anbefaler på generelt grunnlag at 

kommunen avventer å etablere boligfelt 

nært eksisterende masseuttak frem til 

ressursen er tatt ut og driften endelig 

avsluttet.

30.09.2014 196

Tas til etterretning. Når det gjelder B14 skal dette forholdet 

vurderes ved regulering av området.

Torill S. Haug

Storgata 58: Ønsker at det i planen 

legges til rette for at eiendommen kan 

utnyttes i bakkant med sentrumsnære 

leiligheter, og evt. kan deles i to 

eiendommer.

02.10.2014 197

Tatt til følge.

Søndre Land 

kommune

Ingen konkrete merknader, men ønsker 

samarbeid mellom planavdelingen slik at 

planene i de to kommunene tilpasses 

hverandre i sammenfallende områder.

30.09.2014 198

Trond Mæhlum 30.09.2014 199

Oppland 

fylkeskommune 06.10.2014 200

Den norske kirke 09.10.2014 202

Jarle Chr. Gjerdalen

Innspill på 7 boligtomter i Øverbygda - 

LNF-B.

09.10.2014 203

Området konsekvensutredet og vurdert ut fra behov. Er ikke 

tattmed videre.

Morten Lie

Oppheving av plan for Bjørkelykkja - 

mulig LNF-B. Tomtene har vært lagt ut 

for salg, men få av tomtene er 

utnyttbare. Ønsker å beholde 2-3 tomter 

som LNF-B

10.10.2014 204

Grunneier søker om å oppheve reguleringsplan. Av de regulerte 

tomtene er det kun noen få som er utnyttbare. Ved å oppheve 

planen tilbakeføres arealet til LNF-A. 2-3 tomter kan legges ut som 

LNF-B da arealet er konsekvensutredet og infrastruktur som og VA 

er på plass. 

Jan A Bergsjordet

Tilrettelegging ved Livatnet og 

Livassdammen i Nord-Torpa for 

fastboende, turisme og friluftsliv.

16.10.2014 205

Rådmannen vurderer at innspillet tas inn i arealdelen og vil vurdere 

hvilket arealformål som vil være tjenelig.

Oppland 

fylkeskommune Innsigelse 21.10.2014 206

Trond Mæhlum

Tydeliggjøring i tekst og på kart av 

forskjellene mellom eksisterende og 

fremtidige reguleringsplanområder. 

Noen feil i avgrensing av eksisterende 

reguleringsplaner. Bestemmelser til LNF-

områder må ikke hindre grunneierne i å 

drive effektiv gardsdrift og skogbruk. 

Tiltak på og rundt setre/ plasser i 

utmarka må tillates. Ny fritidsbebyggelse 

må legges diskret i terrenget, og 

vurdering av byggeområder må være 

gjort gjennom befaring i terrenget. 

23.10.2014 207

De påpekte feilene rettes opp.

Terje og Syver Thon Hytteutvikling Lenningen 20.10.2014 208

Ørkemarka skog 27.10.2014 209

Hestekind Eiendom 

AS 28.10.2014 210



Fylkesmannen i 

Oppland Innsigelse 23.10.2014 211

Lands museum v/ 

Leila Raustøl 13.11.2014 212

3. GANGS HØRING OG OFFENTLIG ETTERSYN 07.07.2015 - 07.09.2015

Forsvarsbygg

Ingen merknader utover kommentar om 

øvingskjøringstraseer i tilknytning til

Forsvarets anlegg ved Kittilbu innenfor 

kommunedelplan for Synnfjell øst. 30.07.2015 228 Forholdet ivaretas i kommunedelplan for Synnfjell øst.

Lillehammer 

kommune Ingen merknader. 07.08.2015 230

Bjørn Nygård/ Cato 

Rognhaugen

Dokka Mølle og Kornsilo. Ønsker at det 

åpnes for utnyttelse til boliger på

eiendommen. 13.08.2015 231

Ønsker ikke å vurdere nye boligområder når planprosessen har 

kommet så langt, men det kan

vurderes som et innspill ved områderegulering av Dokka vest.

Jernbaneverket

Viser til byggegrensen på 30 m til 

jernbane, jf. pbl § 11-9, nr. 5 og

jernbanelovens § 10. Valdresbanen er 

fortsatt en del av det nasjonale nettet og

JBV ønsker at byggegrensen legges inn i 

bestemmelsene til arealplanen. Ønsker

også at arealformål for bane følger JBVs 

eiendom. 19.08.2015 234

Det anses som svært lite sannsynlig at det ved en eventuell 

gjenopptagelse av trafikkering av

Valdresbanen vil bli trafikk inn til Dokka sentrum. Stasjonsområdet 

er blitt svært begrenset og

overtatt av kommunen, og deler av skinnegangen er ikke lenger i 

JBVs eie. Kommunen mener det

vil være unødig begrensning av byggeområdene inntil JBVs eiendom 

dersom en slik 30 m

byggegrense skal videreføres i planen. Det samme gjelder 

arealformål. JBVs eiendom langs

skinnegangen er i stor grad vist som baneformål, men på noen 

mindre områder er arealet vist som

grønnstruktur eller annet vegformål, da dette synes mest 

hensiktsmessig.

Riksantikvaren 01.09.2015 236

Synnfjell og 

Randsfjord 

hytteutvikling

Mener T-BYA=215 m2 skaper uønskede 

begrensninger i markedet både for nye

fritidseiendommer og videreutvikling av 

eldre eiendommer. Gjelder også ved å

sette begrensning på antall bygg per 

tomt. Bør tillate større garasjebygg enn 

25

m2. Mener tomter på 1000 m2 er for 

snevert. Ønsker ikke at kommuneplanens

arealdel skal skape en form for 

presedens for andre hytteområder enn 

de som

er listet opp i dokumentet. Viktig å lage 

fleksible løsninger. Bruken øker med

standarden på hytta. 05.09.2015 238

Kommunen presiserer at kommunedelplanområdene Synnfjell øst 

og Synnfjell syd er unntatt i

arealdelen. Områder for fritidsbebyggelse som omfattes av 

arealdelens bestemmelser er de

angitte områdene med krav om reguleringsplan. Det har vært et 

ønske at disse områdene skal

representere et annet fritidsboligtilbud enn områdene innenfor 

kommunedelplanene, med noe

større begrensninger med tanke på areal både på bygg og tomt.



Senterpartiet

1)Mener planhorisonten bør være åtte 

år, dvs. fra 2015-2027. 2)I hovedsak

enig i forslag til differensiering i 

byggegrensa til sjø og vassdrag, men 

ønsker at

50 m skal gjelde for innsjøer inntil 100 

daa. 3)Vil at gjenoppbygging av

fritidsboliger i strandsonen for bygg av 

for dårlig tilstand at de ikke kan

restaureres skal være likt som ved brann. 

Flytting til mer egnet sted bør alltid

vurderes. 4)Vil at båthus skal tillates for 

de med fiskerett i vannet. 5)Vil at

brygger skal tillates når den er 

tilgjengelig for allmennheten og 

mennesker med

nedsatt funksjonsevne. 6)Vil ha like 

retningslinjer for fradeling av ubebygde

fritidstomter som for boligtomter. 7)Det 

bør tillates to eller tre boliger på en

landbrukseiendom der det er nødvendig. 

8)Støtter Tore Jøranlids innspill om

område til næringsbasert 

fritidsbebyggelse i Ørkemarka. 07.09.2015 239

1)Kommuneplanens samfunnsdel og arealdel er kommunens 

langsiktige planer, og normal

planperiode er 12 år, dvs. 3 kommunestyreperioder. Dette er 

horisonten det planlegges ut fra, og

som legger grunnlaget for vurderingene av arealbehov i 

planforslaget. 2)I stor grad er vann og

vassdrag omgitt av LNF i kommunen, bortsett fra i 

"sentrumsområder" eller utbyggingsområder

som er underlagt reguleringsplan. I LNF er det kun tillatt med 

bygninger og anlegg tilknyttet

landbruket, og nødvendige slike er unntatt fra byggeforbudet. 

Administrasjonen anser det som lite

hensiktsmessig å øke areal på vann som kommer inn under 50 m-

sona. 3)Gjenoppbygging av

bygninger etter pbl er formelt å anse som nybygg. Dette kan ikke 

administrasjonen endre.

Retningslinjen angir likevel hvordan slike tilfeller skal håndteres 

dersom det anses som rimelig at

gjenoppbygging kan gjennomføres. 4)Det er innarbeidet nytt punkt i 

retningslinjene knyttet til

båthus der fiskrett skal vektlegges ved en dispensasjonssøknad om 

oppsetting av båthus. 5)Det

åpnes for vurdering av slik type "offentlig" brygge i kulepunkt 7 

under R1. 6)Med bakgrunn i

statlige retningslinjer for arealplanlegging, legges det ikke opp til 

retningslinjer for fradeling av nye,

ubebygde fritidstomter i LNF. Grunnlaget for tilsvarende 

retningslinjer for nye boligtomter har hele

Lands museum

Viktig at området nord for nedre port 

fortsatt blir museumsområde. 10.09.2015 242

Området nord for porten ligger inne som museumsområde. 

Detaljert avgrensing av området

foretas i områdereguleringsplan.

Lenningen III 

Hytteforening

Protesterer mot fortetting av det 

eksisterende hyttefeltet på Lenningen.

Mener en utvidelse som foreslått er 

fornuftig. 03.09.2015 244

Det har ikke vært kommunens intensjon at det skal fortettes 

innenfor eksisterende hyttefelt på

Lenningen. I planbeskrivelsen står det i tabell 4 derimot Fortetting/ 

utvidelse Lenningen (FH5).

Denne feilen er rettet opp, og ordet fortetting er strøket.

Landsbylauget

Til skiltbestemmelsene: Generelt: Ber om 

at antall m2 i §§ 1, 5, 16 og 17

vurderes - vanskelig å forstå 

sammenhengen. Ber om at det lages

bildeeksempler som illustrerer lovlige 

utforminger av forskjellige reklame og

skiltinnretninger. Ber om innarbeiding av 

skilting knyttet til tidsbegrensede

kampanjer, f.eks. midlertidige bannere, 

og spesifisere søknadsbehov. Til

paragrafene: §1: Mener formuleringen 

bør være tilrettelegge, ikke regulere.

Vurdere om oppgitt bredde 1,3 m er i 

samsvar med skiltflate på 4 m2. Dette

avsnittet bør ikke stå under §1, men 

heller som en del av det generelle 

kapitlet.

§6: Ber om at det kan søkes om 

dispensasjon for skilt på møner, gesims 

og

takflater. Noen kjeder har dette som 

"standard" for sin skilting. §7: Ber om at

etc. spesifiseres i setningen "Bannere, 

vimpler etc. tillates ikke som

permanente reklameinnretninger." §10: 

Omfatter paragrafen også montering

av skjermer med rullende tekst? Bør 

innarbeides. §12: Total størrelse på 07.09.2015 245

§1 omhandler frittstående skilt og ID-master langs veg, og angir 

max. Størrelse på slike langs veg

med fartsgrense under 60 km/t. Ved fartsgrense over 60 km/t 

gjelder Veglovens bestemmelser. §5

er generelle bestemmelser for alle skilt- og reklameinnretninger, og 

angir max. flatestørrelse

uavhengig av skilt og reklametype (max. 7 m2 og 10 % av fasade). 

§§16 og 17 omhandler plakater

og veggskilt, og angir at plakater over 0,5 m2 regnes som skilt, og at 

skilt ikke skal dekke mer enn

1/4 av bygningens fasadelengde, max. 4 m. Dette anses som tydelig 

nok. Det vil bli vurdert

behovet for å lage en veileder til forskriften med feks bilder og 

illustrasjoner. Til merknad til

paragrafene: §1 Formålet er å regulere, dvs. styre bruken sv skilt og 

reklameinnretninger i

kommunen. Dette vil ikke endres. Skilt med bredde 1,3 og høyde 

3,0 vil gi en skiltflate på 3,9 m2.

Da dette gjelder frittstående skilt og ID-master er dette en ønskelig 

utforming. Dette er ikke en

generell bestemmelse (for alle skilt- og reklameinnretninger), men 

knyttet til frittstående skilt og

ID-master langs veg, kan vurderes å flyttes til eget avsnitt. §6: Det 

kan søkes dispensasjon fra alle

bestemmelser i planen. §7: Det er vanskelig å lage en uttømmende 

liste, dette gir en pekepinn på

hva som faller inn under kategorien ikke permanente 

reklameinnretninger. §10: Ikke direkte, men



Torpa fjellstyre

Lenningen FH5: Fjellstyret mener 

forslaget reduserer allmennhetens 

mulighet

for ferdsel i området, reduserer 

fjellstyrets tilbud innen jakt og de

bruksberettigedes mulighet for beite i 

utmark. En del gran- og bjørkeskog

berøres innenfor området. Naturbase 

viser flere arter av nasjonal

forvaltningsinteresse innenfor feltet. 

Fjellstyret stiller seg svært kritiske til

videre utbygging av området rundt 

Lenningen, og foreslår reduksjon i antall

tomter, og heller forsiktig fortetting av 

det eksisterende feltet med 10-15

hytter. 07.09.2015 246

Rådmannen vurderer at forslaget som ligger inne er en naturlig 

utvidelse av et eksisterende

hyttefelt. Dette vil styrke næringsgrunnlaget for Lenningen og disse 

fordelene oppveier ulempene i

form av det reduserte tilbudet for jakt og beite. Forholdet til 

registrerte arter i artskartet

innarbeides i reguleringsplanen.

Åse Gjefle og Finn A 

Gillebo

Gjefle grustak. Viser til tidligere innsendt 

skisse, og ber om en mindre utvidelse

av næringsområdet og endring av 

fremtidig gangveg. 06.09.2015 247 Tas hånd om ved regulering.

Åse Gjefle

Mot flytting av skysstasjonen. Bør bygge 

opp rundt eksisterende skyss- og

rutebilområdet inkl. jernbaneområdet, 

og utnytte den gamle markedsplassen

og tenke kultur og estetikk i 

sammenheng. Feil å legge skysstasjonen i 

en

"bakevje". 06.09.2015 248 Dette er omtalt i saksutredningen (tidligere sak).

Jarle Chr. Gjerdalen

Ønsker areal til boligbebyggelse langs 

Synnfjellvegen ved Nordrum i

Øverbygda. 07.09.2015 249 Vurdert tidligere.

Synnfjell Dokksfløy 

utmarkslag

Ang . B23 Fritidsbebyggelse ang 

utnyttingsgrad Maks. T-BYA=215 m2, 

fordelt på

3 bygninger og inkludert 2 

biloppstillingsplasser. Anneks, uthus eller 

garasje

skal ikke overstige 25 m2 for hver 

bygning, alt medregnet i eiendommens

tillatte bebygde areal. Mener dette er en 

begrensning som ikke står i forhold til

ønske om næringsbasert utbygging av 

fritidshus i Synnfjellet. 07.09.2015 250

Kommuneplanens arealdel gjelder for hele kommunen UNNTATT 

områdene for

kommunedelplanene for Synnfjell syd og øst, og Aust-Torpaåsen. 

Bestemmelsen gjelder areal

avmerket som fritidsbebyggelse i arealdelen, dvs. i all hovedsak 

områder hvor det foreslås

utvidelse og fortetting av mindre hytteområder med begrenset 

størrelse og standard. Kommunen

mener denne bestemmelsen legger riktige rammer for denne type 

fritidsbebyggelse.



Huspartner

Torstumoen, tidligere innspill om å øke 

størrelsen noe for bedre arrondering

av tomter og infrastruktur. Viser til pkt. 

4.1 i fokusområde Dokka hvor det sies

at eksisterende boligområde Torstu - 

forbeholdes eneboliger. Mener dette er

uheldig da det etter hvert må saneres 

gamle hus med store tomter. Det bør

derfor åpnes for tomannsboliger. Viser til 

tema om boliger og utfordringer -

problemstillinger i fokusområde Dokka, 

hvor det poengteres en overdekning av

eneboliger, og at boligbygging fremover 

bør ha et fokus på leiligheter, og

sentrumsnære boliger. Ber kommunen 

om å fremskaffe flomkart fra NVE, slik

at dette ikke stenger opp for 

boligutviklingen på Torstumoen. 06.09.2015 251

Areal for nytt boligområde Torstumoen er vurdert som tilstrekkelig, 

og tilsvarer arealet hvor det

tidligere er startet opp regulering. Det eldste boligområdet på 

Torstu med forholdsvis store tomter

og eneboliger, er tidstypisk for den perioden dette boligområdet ble 

etablert. Det er et ønske å

fortsatt beholde området som et område med eneboliger. I 

ytterkantene og nyere deler av Torstu

er det imidlertid etablert rekkehus, dette anses som naturlig å 

videreføre. At det er en overdekning

av eneboliger, betyr først og fremst at nye boligareal bør 

tilrettelegges for andre boformer, og ikke

ytterligere kun eneboligtomter. Flomkart fra NVE vil være 

kommunen i hende i oktober, og først da

vil kommunen ha et godt grunnlag for videre flomvuderinger.

COOP Innlandet 

Eiendom

Positive til at det legges opp til mer 

forretningsareal nær COOP på Dokka.

Mener flytting av skysstasjonen er 

unødvendig og uheldig for sin 

virksomhet.

Dette begrunnes med: Skysstasjonen og 

torget det naturlige mottaksområdet,

historisk trafikalt sentrum, kortest veg ut 

til fylkesvegen, bør kombineres med

romslig p-plass/p-hus. Ny skysstasjon blir 

skjult bak ny næringsbebyggelse.

Tyngdepunktet i Dokka sentrum viskes 

ut. Område for ny skysstasjon er

baksida, vil redusere aktivteten i 

Storgata, mer egnet for nye boliger, 

trange utog

innkjøringsforhold. Nærhet mellom 

skysstasjon og torg viktig. Økt avstand

fra skysstasjon til butikksenter i sør 

uheldig. Kort avstand fra boligområder 

sør

for jernbanestasjonen til dagens 

skysstasjon, ift redusert bilbruk. Dagens 

kafe/

bakeri viktig som venterom for 

busstrafikken. Kort veg fra skysstasjon til

apotek/ vinmonopol/ rådhus/ kino. 

Folkehelse: Skolebarn kan gå fra dagens 02.09.2015 252

Innspillet er vurdert nøye, men hovedargumentet for å forslå en 

flytting av skysstasjonen er

muligheten til å oppnå et større "jomfruelig" utbyggingsområde for 

bolig/forretning/ kontor.

Dokka sentrum har behov for at et slik tilbud finnes, og den beste 

muligeheten er samlokalisering

av all busstrafikk nedunder museet. Dokka sentrum har i dag to 

store areal som benyttes til

bussparkering, og det anses som uønskelig å flyttes 

skolebussparkeringa vekk fra dagens areal.

Herfra er det trygg gangveg opp til skoleområdet. Det er ikke 

ønskelig å ha skoleunger helt ned til

1. klasse gjennom sentrum to-tre ganger om dagen, det vil kreve 

flere trafikksikkerhetstiltak som

vil gå på bekostning av biltrafikk og handel.

Direktoratet for 

mineralforvaltning

Anbefaler omformulering under pkt. R9 

Råstoffutvinning: Samlet uttak av

mineralforekomster over 10000 m3 og 

ethvert uttak av naturstein krever

driftskonsesjon fra Direktoratet for 

mineralforvaltning. 07.09.2015 253 Merknaden tas til følge og innarbeides før sluttbehandling

Trond Kittilsen

Akksjøen: I eksisterende plan er et 

område regulert til båtfeste/ brygge. I

arealdelen er denne ikke markert. Ber 

om dette videreføres. 08.09.2015 254

Reguleringsplanen gjelder foran kommuneplanen, og vil gjelde frem 

til den avløses av ny

reguleringsplan (det er lagt opp til en mulighet for omregulering for 

fortetting. Denne

planprosessen vil ta hånd om spørsmålet.

Norges vassdrags- og 

energiverk 09.09.2015 255



Statens vegvesen

Savner en mer konkret tilbakemelding på 

hvordan tidligere innspill og

merknader er tatt hensyn til og 

innarbeidet i siste planforslag. 

Rikspolitiske

retningslinjer for areal- og 

transportplanlegging (rundskriv T-5/93) 

er erstattet

av Statlige planretningslinjer for 

samordnet bolig-, areal- og

transportplanlegging fastsatt 26.09.2014. 

Svakhet ved planen at det ikke er

satt rekkefølgekrav om 

sammenhengende gang- og sykkelveg til 

nye

boligområder (B5 og B6) for å sikre trygg 

skoleveg. Forutsetter vurdering av

rekkefølgebestemmelse ved regulering. 

Forutsetter at flytting av skysstasjonen

er avklart med OFK og Opplandstrafikk. 

Krav til UU legges til grunn ved

utforming av ny skysstasjon og 

holdeplasser. Det er ikke satt av penger 

til

tiltaket i handlingsprogram for 

fylkesveger 2014-2017. GJør 

oppmerksom på at

veger med funksjonsklasse D og 04.09.2015 256 Innspillene fra Statens Vegvesen er innarbeidet i nytt planforslag

Tore Jøranlid

Ørkemarka. Opprettholder tidligere 

innspill om fritidsbebyggelse/

utmarksnæring. 10 spredte hyttetomter, 

salg av jakt/fiske, kultivering av

fiskevann, rydding av turstier, 

hytteservice, utvikling av skiløypenett,

oppvarmet hus og matservering for 

gjester, turgåere og skiløpere på Ørka 

seter

i sesong og helger. 07.09.2015 259

Tidligere vurdert innspill. Det er et interessant innspill, men 

vanskelig å legge til rette for et ønske

om så spredte utbygging som innspillet viser i hht nasjonale 

retningslinjer for arealplanlegging. Det

legges i planen til rette for fritidsbebyggelse i flere deler av 

kommunen, i tilknytning til

eksisterende fritidsbebyggelse. Kommunene mener utvidelse og 

fortetting av eksisterende

områder må være vegen å gå, i stedet for å ta i bruk større 

uutnyttede områder.

Fylkesmannen i 

Oppland

Innsigelse begrunnet i manglende 

oversikt over ivaretakelse av nasjonale og

viktige regionale hensyn bortfaller. 

Innsigelse til manglende KU bortfaller. 

Det

er imidlertid fortsatt enkelte sider ved 

planmaterialet som gir grunnlag for

innsigelse. Dette er i hovedsak knyttet 

opp mot bestemmelsene, og er

forhold som bør kunne løses gjennom 

dialog og avklaringsmøte. Sammen

med dette mener Fylkesmannen at det er 

behov for ny høring før planen kan

vedtas da planmaterialet må være samlet 

og lett tilgjengelig for alle

interessenter i en høring, noe som ikke 

var tilfelle ved denne høringen. 1)

Planbeskrivelsen s10: erstatte 

Rikspolitiske retningslinjer for samordnet 

areal

og transportplanlegging med 

Planretningslinjer for samordnet bolig-, 

areal- og

transportplanlegging. 2) Samlet 

vurdering av innkomne innspill og 

merknader

var ikke vedlagt som beskrevet i 

planbeskrivelsen. Innspill og merknader 22.09.2015 260

Innspillene fra Fylkesmannen er gjennomgått i eget arbeidsmøte og 

innarbeidet i nytt planforslag



Oppland 

fylkeskommune

Som avtalt med Riksantikvaren skal 

følgende bestemmelse legges inn i

kommuneplanen: "Innenfor det avsatte 

arealet for parkering skal et

vegetasjonsbelete opprettholdes eller 

etableres omkring parkeringen for å

ivareta omgivelsene til Kinn, Østsinni og 

Haugner middelalderske kirkested".

Ber også om at følgende bestemmelse 

følger med: "Det middelalderske

kirkestedet er et automatisk fredet 

kultuminne. Alle inngrep i grunnen eller

andre tiltak som kan virke inn på det 

automatisk fredete kulturminnet er ikke

tillatt uten etter dispensasjon fra 

kulturminneloven". Riksantikvaren 

minner

videre om at Ullensaker (ID 85713) og 

Vølstad (ID 85877) middelalderske

kirkesteder har usikker lokalisering og 

ber om det tas hensyn i forhold til den

videre planleggingen. Minner om at 

kirkebyggene på Kinn og Østsinni ikke er

automatisk fredet, og dermed ikke skal 

avmerkes som hensynssone d), Riktig

avmerking er hensynssone c). På 

Vinjarmoen er det kulturminner fra 2.

verdenskrig. Spor etter brakker, 25.09.2015 261

Bestemmelser legges inn under B28 Parkering. Bestemmelse lagt 

inn under B60 Båndlegging etter

lov om kulturminner. Skrive inn noe om Ullensaker og Vølstad under 

B60? Kirkebygg på Kinn og

Østsinni tas ut som hensynssone d) og vises som hensynssone c). 

Vurdere hensynssone c) på

Vinjarmoen ihht foreslått hensynssoneavgrensning fra 

Kulturarvenheten. Retningslinje: Hensynet

til kulturminnene bør ivaretas ved utbygging og videre regulering. 

Lenningen: nærmere

kulturminneundersøkelse kreves ved regulering. Merke av to 

kullgroper innenfor B6 med

hensynssone d). 1) Merknadsbehandling av innspill etter forrige 

høring ble oversendt, da det ble oppdaget at

denne ikke var med. Med bakgrunn i generelle innsigelser fra 

regionale myndigheter, ble ikke dere

merknader belyst i detalj, men besvart overodnet med at alle 

innspill, merknader og innsigelser

var tatt til etterretning og tilfredsstilt etter beste evne. 2) Bra, 

bestemmelsene vil det arbeides

videre med. 3) Merknad tas til etterretning, men arealet bør 

vurderes nærmere på

reguleringsplannivå. 4) Vi forutsetter også videre dialog angående 

skysstasjonsutformingen i

områdereguleringsplanen. 5) Har en viss forståelse for merknaden, 

og har bedt om møte i uke 42

med FM og OFK.

4. GANGS HØRING OG OFFENTLIG ETTERSYN 17.12.2015 - 08.02.2016

Statens vegvesen Ingen ytterligere merknader 21.01.2016 265

Forsvarsbygg Ingen ytterligere merknader 05.02.2016 266

Torpa fjellstyre

Torpa fjellstyre ønsker å videreutvikle 

området mellom Sæbu-Røssjøen og 

Folungtjerna ved å etablere ei utleiehytte 

i området. Henviser også til uttalelse til 

forrige høring, og deres skepsis til den 

foreslåtte hytteutviklingen ved 

Lenningen (FH5). Ber om at det vurderes 

forsiktig fortetting av eksisterende felt 

fremfor å utvide med nye byggeområder. 05.02.2016 267

Siden innspill om utleiehytte kommer så vidt seint i prosessen, er 

det lite hensiktsmessig for planen som helthet å vurdere dette inn i 

planen nå. Det må heller behandles som en enkeltsak med 

dispensasjon ift kommuneplanen. Initiativtaker til hytteutvikling ved 

Lenningen (FH5) har avtale med grunneier (Statskog), og området 

legges til rette for regulering. I reguleringsprosessen vil videre 

utredninger avdekke om det er forhold innenfor området som må 

ivaretas. Kommunen mener det er et dårligere alternativ å fortette 

et etablert hyttefelt som er godt utformet.

Huspartner AS

Viser til tidligere innspill om utvidelse av 

foreslått nytt byggeområde for boliger på 

Torstumoen. Ønsker at foreslåtte 

boligområder ikke skal "stenge for" 

aktuelle og realiserbare boligområder 

som tidligere er pekt på i innspill. Ønsker 

å regulere området på Torstumoen. 06.02.2016 270

Ref. vurdering av tidligere innspill: Rådmannen mener det er viktig å 

ikke legge ut areal til flere boliger/ leilgheter enn det er behov for i 

planperioden. Det er åpnet for rekkehus/ tomannsboliger  i B13 og 

B14. I tillegg til de andre arealene for boliger og leiligheter mener 

Rådmannen dette er tilstrekkelig. De foreslåtte arealene kan være 

aktuelle ved rullering av arealdelen. Innspillet foreslås derfor ikke 

tatt inn. 

Aksjøområdets 

utmarkslag

Positive til planforslaget og 

medvirkningsprosessen. 08.02.2016 271

Oppland 

fylkeskommune

Uklarhet i R18: Det bør være gunstig 

med beliggenhet i randsonene til 

Synnfjell (som tidligere forslag), dette er 

uklart i nåværende formulering. 

Kulturarv oppfordrer om at bygninger 

som er vedtatt som verneverdige blir lagt 

inn i Askeladden som kommunalt 

listeførte. 05.02.2016 272

Formulering av R18 endret og tydeliggjort ift beliggenhet i 

randsoner til Synnfjell. 



Fylkesmannen i 

Oppland

Etterlyser tematisk plankart for jord-og 

flomskred. Vassdrag, B9; kantsone 

revidert siden sist til 5 meter. FM mener 

minimum må være 6 meter, som tilsvarer 

nydyrkingsforskriftens grense. 

Tomtestørrelse er gitt føringer for i 

områdene B1, B8 og B10, iflg MD har ikke 

kommunen hjemmel til å fastsette 

(minste) tomtestørrelse i 

kommuneplanens arealdel. 08.02.2016 273

Tematisk plankart 3 som fulgte høringen viser skredfare i Nordre 

Land, både snø,- jord, og flomskred. B9; Kantsone-grense endret til 

6m. Tomtestørrelse for områdene B1, B8 og B10 er gitt som 

retningslinjer - føringer for reguleringsplanarbeidet i fremtidige 

boligområder (R6).

Norges vassdrags- og 

energidirektorat

Bra med tematisk kartutsnitt for flom. 

Bra med byggeforbudssoner langs 

vassdrag (B8). Noe av det som 

omhandler sikkerhet mot flom i R1 og R2 

burdre vært bestemmelse. Krav til 

sikkerhet mot flom er et absolutt krav. 

Bestemmelsen B18 er ikke god og åpner 

for bygging på flomutsatt areal bare det 

bygge i flomsikkert materiale. Områder 

med kartlagt reell fare krever at det ved 

bygging skal dokumenteres tilstrekkelig 

sikkerhet mot flom. Man må sikre før 

man kan bygge. Kommunen kan komme i 

erstatningsansvar dersom en ikke har 

innarbeidet kjent kunnskap og gjeldende 

sikkerhetskrav i sine planer. Dette ville 

vært grunnlag for innsigelse, men med 

bakgrunn i at NVE kom med uttalelse 

etter høringsfristens utløp, fremmer NVE 

en sterk oppfordring om å endre 

bestemmelsens ordlyd. 29.02.2016

Endret ordlyd i R1 (retningslinjer for hnsyn ved dispensasjonssaker i 

vassdragsnære områder), med henvisning til generell bestemmelse 

om flomområder, B18. B18 er endret etter kontakt med NVE, og ny 

ordlyd gir tilstrekkelig kontroll med sikkerhetskrav mot flom.


